
Protokół Nr XXIX/2017 

z sesji Rady Gminy Dobre odbytej w dniu 18 grudnia 2017 roku 
w lokalu Urzędu Gminy w Dobrem.

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1105 i trwały do godziny 13 55 .

Radni nieobecni w chwili rozpoczęcia  :Michał Poławski - spóźniony , 
Krzysztof Laskowski – nieobecny podczas całej sesji. Lista obecności na piśmie w 
załączeniu . Ponadto w sesji udział wzięli : Wójt Gminy Dobre, Zastępca Wójta Gminy, 
Skarbnik Gminy Dobre , Sekretarz Gminy Dobre , sołtysi z terenu gminy.

Do pkt.1.Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Waldemar Szymański ,
który powitał wszystkich zebranych , poinformował ,że w sesji udział bierze 13 radnych co 
stanowi 87 % ustawowego składu rady , w związku z tym sesja władna jest do 
podejmowania uchwał.

Następnie Przewodniczący rady Gminy odczytał porządek obrad / na piśmie w załączeniu /.

Podczas czytania porządku oraz wprowadzania zmian i głosowań , obrady opuścił radny 
Stanisław Paderewski od godz. 11 10 do godz.11 25.

Wójt Gminy zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o dwa punkty jako 
11a/Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  Uchwały Nr XXIII/189/17  Rady Gminy Dobre 
       z dnia 10 lutego 2017 roku w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z   
       Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie .
11b/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/235/17 rady Gminy
      Dobre z dnia 3 października 2017 roku  w sprawie zaciągnięcia  długoterminowego 
      kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu gminy Dobre w roku 2017.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli zmianę w porządku obrad , a
następnie w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli zmieniony porządek obrad.

Do pkt.2.Informacja o pismach złożonych do Rady Gminy .

1/pismo  Wicemarszałka Sejmu zmian w Kodeksie  Wyborczym , pismo do wiadomości 
  dla radnych , pismo stanowi załącznik do niniejszego protokółu,
2/opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Siedlcach o projekcie uchwały w sprawie   
   Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dobre na lata 2018 – 2027,
    /opinia stanowi załącznik do niniejszego protokółu/,
3/opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Siedlcach o projekcie uchwały budżetowej 
   na 2018 rok,
   /opinia stanowi załącznik do niniejszego protokółu/,

Do pkt.3.Rozpatrzenie wniosków stałych Komisji Rady Gminy  z ostatnio odbytych posiedzeń.
Komisje nie złożyły wniosków.



– 2   -

Do pkt.4.Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami.

Wójt Gminy – 1/ uchwały są w trakcie realizacji,
2/przyjąłem 43 petentów,
3/ odbył się turniej piłki halowej,
4/  w dniu 4 grudnia odbyło się spotkanie LGD , było to podsumowanie tego roku,
5/w dniu 8 grudnia w Mrozach odbył się Korowód Kolędowy , Dobre reprezentował zespół 
  „Bez Nazwy” , który zajął I miejsce . Z przykrością stwierdzam ,że osoba , która   
   prowadziła ten korowód , zmarła ,
6/w dniu 10 grudnia odbył się kiermasz świąteczny w szkole,
7/w dniu 12 grudnia  odbyło się spotkanie z przedstawicielami konsorcjum odnośnie   
   remontu szkoły . Ten remont zbliża się ku końcowi , termin zakończenia jest do końca 
    kwietnia. W okresie ferii zimowych będą pomalowane sale , które zostały zalane . Będzie 
    wymiana opraw oświetleniowych. Mam nadzieje ,że nie będzie więcej pism do sanepidu.
   Obecnie są takie farby , które dopuszcza się do malowania pomieszczeń . Te wizyty
   sanepidu są kosztownymi wizytami . Było przekroczenie o 5 jednostek ,ale po miesiącu 
    wskaźniki wróciły do normy , ale budżet Zespołu Szkolno Przedszkolnego zostanie  
    pomniejszony  bo trzeba będzie   za to zapłacić . Ja mówiłem o uciążliwościach 
    podczas remontu ,ale nie wszyscy rodzice rozumieją  to. Obiekt wygląda bardzo ładnie . 
    Porównując faktury za ciepło z ubiegłego roku płacimy o siedem tysięcy mniej .Będziemy
    mieli prąd z fotowoltaiki , to też obniży koszty za energię . Za oszczędności możemy   
    wykonać dodatkowe zadania,
8/w dniu 13 grudnia brałem udział w  spotkaniu z Powiatowym Urzędzie Pracy odnośnie 
   planu pracy na 2018 rok. Urząd Gminy bardzo ściśle współpracuje z Urzędm Pracy ,  
   korzyści są wymierne,
9/tego samego dnia odbyło się posiedzenie Komisji BOR,
10/w dniu 15 grudnia brałem udział w spotkaniu opłatkowym 23 Bazy Lotnictwa ,  w  
   imprezie tej biorą udział wszystkie służby mundurowe,
11/wczoraj brałem udział w Wigilii Koła Emerytów,

Do pkt.5.Zapytania radnych i sołtysów.

1/radny St.Paderewski – jakie są koszty pokontrolne sanepidu?
2/radny P.Sadurski – w Głęboczycy na rondzie sprzęt gminny wykonuje jakieś prace , 
dlaczego? Czy przystanek był tam na terenie  prywatnym ?
W 2015 roku Wójt obiecywał wyciągnięcie konsekwencji ze stabilizacji drogi w Jaczewku 
 i Walentów- Brzozowica . Gdzie zaksięgowane są pieniądze z ugody i na czyim koncie?
Przew.Rady Gminy – było o tym mówione.
3/radny St.Pawiński – jesień była bardzo mokra . Na gminnych drogach bitumicznych są 
   bardzo duże ubytki . Czy jeszcze przed zimą jest możliwość uzupełnienia tych ubytków?
4/radny W.Bogucki – proszę , aby Wójt zwrócił się do nadleśnictwa , że droga gruntowa , 
  którą wożą drzewa z wycinki jest właściwie nieprzejezdna ,
5/P.W.Słowik sołtys sołectwa Kąty Borucza – droga w Katach Borucza jest nieprzejezdna , 
  wiem , że to nie czas na równanie, ale proszę o kontakt z Zarządem Dróg Powiatowych o 
  wycinkę drzew z rowów , które położyły się na drodze ,
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6/radny St.Paderewski – czy jest odebrana droga po gazie ?
  Trzeba uporać się ze starymi drzewami przy drodze .
7/radny Sł.Wierzba -czy droga w Modecinie do Państwa Gersów jest już zrobiona ?
8/radny W.Bogucki – proszę o powiadomienie Zarządu Dróg ,aby połatał drogę w Wólce 
   Mlęckiej ,
9/radny P.Sadurski – półroczna stabilizacja na drodze na ul.Zdrojówki już jest do poprawki ,
   proszę o poprawę dołów.

Do pkt.6.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy stałych Komisji Rady  Gminy 
Dobre   na 2018 rok.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .
Uchwała Nr XXIX/249/17 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.7.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy  Dobre na  2018 rok .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .
Uchwała Nr XXIX/250/17 na piśmie w załączeniu .

Następnie Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10-cio minutową przerwę w obradach .
W czasie przerwy przybył radny Pan Michał Poławski .

Do pkt.8.Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dobre na lata 
    2018 – 2027 .

Skarbnik Gminy – w opinii RIO są uwagi dot. dochodów . Dochody planowane były pod 
kątem środków Unii Europejskiej .
Wójt Gminy – WPF to ocena sytuacji finansowej gminy . Kto szczegółowo analizował WPF
nie powinien mieć wątpliwości .
Radny P.Sadurski – wykonanie w 2017 roku dochody ogółem 28 665 500,oo zł , a budżet
 28 411 000,oo.
Skarbnik Gminy – a czy można przewidzieć wszystko . Projekt budżetu wykonuje się na 
dzień 15 listopada .Przyjmujemy to co jest w projekcie . W ten sposób planuje się . Nie 
przewidzi się wszystkiego.
Radny P.Sadurski – nie zgadzam się z Panią.
Wójt Gminy – jeśli RIO opiniuje pozytywnie to skąd te wątpliwości ? Dla zasady?
Gdyby były uwagi to byłyby zapisane w opinii , a  uwag nie ma .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .
Uchwała nr XXIX/251/17 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.9.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Dobre na rok 2018.

Skarbnik Gminy – co do uwag z opinii RIO , cała uchwała jest tak jak trzeba. Uwagi zostaną
naniesione.
Wójt Gminy – budżet to najważniejsza sesja . Budżet jest bardzo ambitny . Jest wiele 
zadań :wodociągi ,drogi, oświetlenie , boisko. Radni mają szczegółowy obraz limitu 
wydatków . Bardzo proszę o przyjęcie uchwały b udże4towej na 2018 rok.
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Radni w głosowaniu jawnym  jednogłośnie przyjęli uchwałę.
Uchwała Nr XXIX/252/17 na piśmie w załączeniu .

 Wójt Gminy złożył podziękowanie radnym za przyjęcie budżetu gminy na 2018 rok.

Do pkt.10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy   
Dobre na lata 2017 – 2027 .

Przew.Rady Gminy – dochodzą takie głosy ,że Pan Wójt robi dużo ,ale zadłuża gminę . Pan 
Wójt nie zadłużył gminy więcej niż była.
Radny P.Sadurski – budżet w 2015 roku był 19 mln   , a teraz 28 mln ,ale jest 500 +.
Przecież obecnie jest 9 mln zadłużenia , a było 5 mln.
Wójt Gminy – Pan opowiada rzeczy przez pryzmat swojej głupoty . Pan na youtube 
pokazuje niewłaściwe informacje .
Radny St.Paderewski – my uważamy ,że machina kręci się bardzo dobrze ,ale Pan sypie 
piach w tryby .Pan cały czas jest na nie.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie.
Uchwała Nr XXIX/253/17 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.11.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Dobre na 2017 rok.

Radny St.Paderewski – nasza gminę obsługuje bank w Dobrem? Bo był zapis ,że możemy 
lokować środki w innych bankach.
Skarbnik Gminy – środki są w obrocie . Jeśli są wolne środki to bardzo krótko , mamy 
lokatę weekendową .
Wójt Gminy – naszą gminę obsługuje bank w Dobrem , my nie mamy wolnych  środków bo
cały czas coś robimy i wydajemy środki.
Radny P.Sadurski – środki  na dofinansowanie własnych zadań to oczyszczalnia ścieków?
Skarbnik Gminy – to na oczyszczalnie ścieków.
Radny P.Sadurski – czyli oczyszczalnia nie jest rozliczona?
Skarbnik Gminy - jest cały czas rozliczana .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .
Uchwała Nr XXIX/254/17 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.11a//Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  Uchwały Nr XXIII/189/17  Rady Gminy Dobre 
z dnia 10 lutego 2017 roku w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z          
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie .

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę.
Uchwała Nr XXIX/255/17 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.11b/Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/235/17 rady Gminy
Dobre z dnia 3 października 2017 roku  w sprawie zaciągnięcia  długoterminowego 
kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu gminy Dobre w roku 2017.
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Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę.
Uchwała Nr XXIX/256/17 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.12. Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji .

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji tj.z dnia
28 listopada 2017 roku.

Do pkt.13.Odpowiedzi na zapytania radnych i sołtysów.

Wójt Gminy – 1/dlaczego prace na pętli w Głęboczycy , nie za mojej kadencji utworzono
pętle i przystanek . P. Pytkowscy zwrócili się do mnie o wykupienie tego terenu pod pętlę . 
Jeśli fundusz sołecki zostanie przeznaczony na wykup to teren będzie wykupiony . 
Właściciele nie zgodzili się na sprzedaż ,ogrodzili swoją działkę, my zabraliśmy 
przystanek . Pętlę przenosimy o dwa kilometry dalej , będzie przeniesiony przystanek bo i 
tak dzieci stamtąd dowozimy ,
2/konsekwencje stabilizacji w Jaczewku  i Brzozowica – Walentów . Konsekwencje są 
żadne . Pisałem do inspektora nadzoru i Powiatowego i Wojewódzkiego . Zwracałem się z 
pismami do wykonawcy drogi. Wykonawca odpisał ,że stabilizacje należało natychmiast 
przykryć asfaltem. Droga w Jaczewku jest zrobiona w całości , skorzystaliśmy z
dofinansowania . Nie mamy żadnych możliwości prawnych wyciągnięcia konsekwencji.
Mogę wystąpić na drogę sądową , ale gdybym czekał na sąd to będzie kilka lat.. Werdykt 
mógłby być dla gminy niekorzystny bo w umowie był zapis ,że stabilizacja zostanie 
natychmiast przykryta asfaltem..
Z tytułu rozbudowy oczyszczalni gmina zyskała ponad 450 tysięcy złotych  z tytułu 
nieterminowego wykonania prac.
3/powybijane dziury na drogach gminnych asfaltowych , ja o tym wiem . Na chwile obecną 
możemy te dziury załatać . Myślę ,że podejmę działania , aby te ubytki uzupełnić.
4/droga Rudzienko – Rakówiec , ja o tym wiem , ale  firma odpowiedziała ,że jest to droga 
publiczna , zwrócę się do zarządu Dróg , aby podjęto radykalne działania ,
5/droga w Kątach Borucza , napiszę pismo do zarządu Dróg , aby zajął się tym tematem,
6/droga po gazie czy jest odebrana, topole przy drodze ,nie proszono nas do odbioru , 
poproszę Pana dyrektora , aby zobaczył tę drogę ,
7/droga do P.Gersów, ta droga jest już przejezdna , jechał nią już autobus,
8/dziury na drodze Rakówiec – Gęsianka , przekażę do Zarządu Dróg,
9/droga w Zdrojówkach , będzie poprawiona.

Do pkt.14.Wolne wnioski.

Radny St.Paderewski – chciałbym porozmawiać z Panem Solonkiem odnośnie pracy Jego 
pracowników.
Przew.Rady Gminy – postaramy się zaprosić Pana Solonka na sesję.
Radny St.Pawiński – Wójt wspomniał o nasilającym się ruchu u nas na drodze . Nie wiem 
skąd ten ruch i te auta. Od Pana Chojeckiego w dół został położony kolektor , który nie 
zbiera wody . Należałoby wykopać rowek m aby woda schodziła.
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Radny St.Paderewski – poruszałem temat na komisji . Naszego Wójta należy wyróżnić i 
zgłosić na najlepszego Wójta.
Z-ca Wójta – zajmiemy się tym .
Radny P.Sadurski – dziękuję w imieniu rodziców , pracownikowi , który dokonywał 
rozładunku w szkole , to było bezkolizyjne . Dziękuję Panu Poławskiemu.
Radny M.Poławski – wykonywałem swoją pracę. 
Radny St.Paderewski – wydział komunikacji  jest w miarę ogarnięty , ale trzeba uregulować 
sprawę numerków.
Wójt Gminy – komunikat w sprawie azbestu, termin składania wniosków od 2 do 12 
stycznia 2018 roku . Nie mamy informacji8 co do dofinansowania tego programu.
Radny Sł.Wierzba -  w ostatnim czasie dzieje się coś u nas z prądem , jest miganie , może
się coś popsuć.
Wójt Gminy – co do migania prądu , zgłaszałem problem , byli fachowcy i mam  nadzieję,
że już nic nie będzie się działo .Myślę ,że już ustało.
Koszt kontroli sanepidu to 4100,oo zł  za jedno zgłoszenie.
Z-ca Wójta Gminy – pytanie do Pana Rastawickiego . Czy Pana zdaniem remont szkoły był 
potrzebny ?
P.W.Rastawicki – oczywiście ,że tak .

Do pkt.15.W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy dokonał 
zamknięcia sesji.

Protokółowała: Przewodniczący Rady Gminy :
Anna Kalinowska

      Waldemar Szymański 


